
Zápis ze zasedání Akademického senátu Fakulty informatiky

konaného dne 1. 4. 2016 od 13:00 v místnosti B517 FI

Přítomní členové senátu:

Jan Bouda, František Blahoudek, Ivana Černá, Vlastislav Dohnal, Michal Kozubek, Lukáš Ručka, Jan
Strejček, Vladimír Štill

Omluveni:

Mojmír Křetínský

Hosté:

Jiří Zlatuška, děkan FI; Lenka Bartošková, tajemnice FI; Jiří Barnat, proděkan pro studijní programy,
statutární zástupce děkana; Pavel Matula, proděkan pro bakalářské a magisterské studium; Václav Matyáš,
proděkan pro zahraničí a vnější vztahy; Simona Davidová, vedoucí studijního oddělení FI; a další hosté

Program

1. projednání a schválení rozpočtu FI pro rok 2016
2. schválení podmínek pro přijetí ke studiu na FI MU ve školním roce 2017/2018
3. zpráva o činnosti Komise pro změnu statutu FI a souvisejících dokumentů
4. aktuální informace o stavu příprav OP VVV projektu
5. různé

1. Projednání a schválení rozpočtu FI pro rok 2016

Děkan Jiří Zlatuška shrnul základní informace o navrhovaném rozpočtu a upozornil, že ačkoli došlo k
poměrně velkému poklesu příjmů, fakulta tím není nijak ohrožena, protože se jedná o pokles především v
oblasti projektů řešených s externími spoluřešiteli. Dále upozornil na změny v rozpočtování na úrovni
univerzity, především na to, že část odvodů na rektorát se počítá podle ploch fakulty, do nichž rektorát
započítal i prostory vědecko-technického parku (budova S) a prostory ISu. Jiří Zlatuška si na tento přístup
stěžoval, v případě ISu se jedná o prostory, které slouží celé univerzitě, a vědecko-technický park spadá
pod CERIT-SP, nikoli pod FI, kvestor nicméně odmítá změnit tuto položku.

Tajemnice Lenka Bartošková doplnila, že v rozpočtu zatím není uveden převod z PřF za mezifakultní
výuku matematiky (z toho důvodu, že tento převod není uveden v rozpočtu PřF a rozpočty jednotlivých
fakult musí být možné spojit dohromady při tvorbě rozpočtu MU).

Dále proběhla diskuse o rozpočtu, mimo jiné na následující témata:

• Došlo k nárůstu institucionální podpory, tento nárůst však nesouvisí s výsledky z RIVu, ale se
změnou mechanismu rozdělování peněz na úrovni MU; nelze z toho usuzovat na budoucí trend.

• Opět došlo ke snížení stavu stipendijního fondu, to však není problém, protože stipendia lze vyplácet
i z příspěvku na vzdělávací činnost. Nadále se předpokládá pokles stipendijního fondu. Nové
stipendijní programy vedení neplánuje.

• Dále proběhla dlouhá diskuse o mzdách, především v souvislosti se změnami v evaluaci akademických
pracovníků a přesunu odměn.

– Část odměn, které by byly vyplaceny v pololetí a na konci roku, bude vyplácena průběžně
formou zvýšeného výkonnostního příplatku. Děkan konstatoval, že tento převod se týká
přibližně 40% celofakultních odměn. Průměrně se výkonnostní příplatek navýšil o cca 30%.
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Děkan na dotaz, jaké to znamená navýšení přes jednotlivé katedry doplnil, že jde u KIT o cca
42,44%, u KTP cca o 33,83%, u KPSK cca o 27,85% a u KPGD cca o 28,26%.

– Došlo ke sloučení hodnocení A∗ a A, důvodem je podle vyjádření Jiřího Zlatušky zjednodušení
systému a změna je navržena tak, aby žádný pracovník nešel s výší platu dolů. Jiří Barnat
doplnil, že rozdíl mezi A a A∗ bude letos vyrovnán formou odměn, od příštího roku se počítá
se změnou pravidel. Diskuse na toto téma byla přerušena, jelikož přestávala být relevantní
k rozpočtu FI. Další otázky ke změnám výkonnostních příplatků by se měly řešit přímo s
vedoucími kateder, kteří byli o změnách informováni.

– Na rok 2016 je plánován celkový růst mzdových prostředků.

Dále proběhlo hlasování o rozpočtu, všech 8 přítomných senátorů souhlasilo a rozpočet byl tedy schválen.
Návrh rozpočtu je k dispozici v ISu jako příloha tohoto zápisu.

2. Schválení podmínek pro přijetí ke studiu na FI MU ve školním roce
2017/2018

Proděkan Pavel Matula představil návrh podmínek pro přijetí k bakalářskému a magisterskému studiu a
shrnul změny:

• Došlo k zjednodušení některých formulací, změně některých kritérií k přijetí bez přijímací zkoušky.
V návaznosti na průzkum průměrů studentů podle způsobu přijetí došlo k úpravě pravidel pro
přijímání bez přijímací zkoušky (na SCIO z matematiky stačí percentil 60, přidány další přírodovědné
olympiády, přidána maturita z matematiky+).

• U maturity z matematiky+ se bude přijímat na základě čestného prohlášení, že ji student absolvuje,
to se pak bude kontrolovat u zápisu.

• Přesné požadavky na dokumenty k ověření žádosti o prominutí přijímací zkoušky již nejsou uvedeny
v podmínkách k přijetí, budou na webu FI.

• Cílem změn je především usnadnit odpouštění přijímací zkoušky dobrým studentům.

• U magisterských přijímacích zkoušek došlo jen k minimálním změnám, jedinou významnější změnou
je, že studenti bc. programů na FI si již nebudou muset podávat (od roku 2017) žádost o odpuštění
přijímací zkoušky, pokud splňují podmínky, budou přijati automaticky za základně přihlášky.

Dále proběhla krátká diskuse, nikdo nevznesl žádné zásadní připomínky k návrhu. Následovalo hlasování,
všichni přítomní senátoři souhlasili a tedy byly podmínky pro přijetí ke studiu schváleny. Schválené návrhy
jsou k dispozici v ISu jako příloha tohoto zápisu.

3. Zpráva o činnosti Komise pro změnu statutu FI a souvisejících dokumentů

Vlastislav Dohnal informoval přítomné, že od poslední zprávy o činnosti senátní komise pro změnu statutu
FI komise nezasedala. Následovala diskuse, na které padla mimo jiné tato témata:

• Komise vznikla za účelem zpracování návrhu statutu, který by byl pro senát přijatelný a obsahoval
některé změny, které navrhl děkan Zlatuška po svém zvolení (zvýšení počtu senátorů, změna způsobu
volby).

• Nový návrh by měl navýšit počet senátorů, opravit chyby ve statutu a reflektovat novelu vysokoškol-
ského zákona.

• Ivana Černá navrhla uložit komisi za úkol podat návrh statutu do konce června. Senát souhlasil.

4. Aktuální informace o stavu příprav OP VVV projektu

Jiří Barnat prezentoval aktuální informace o projektu OP VVV.

• FI podá projekt do výzvy týkající se postgraduálního studia, z této výzvy nelze stavět velké
posluchárny. V plánu je postavit nástavbu nad budovou D.
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• Rektorát přislíbil že FI bude umožněno vstoupit do výzvy pregraduálního studia v roce 2018 (pokud
bude tato výzva vyhlášena), v této výzvě by mělo být možné rekonstruovat přednáškové sály.

• Nástavba nad budovou D neposkytne dostatek prostoru pro to aby FI mohla uvolnit celou budovu
C ÚVT, budou probíhat další jednání mezi FI, ÚVT a rektorátem.

• Nástavba nad budovou D by způsobila omezení kapacity sálu D3, vedení doufá, že další rekostrukce
přednáškových sálů by se měly zvládnout mimo semestry, nebo v případě potřeby s výpadkem na 1
až 2 semestry.

• V rámci projektu OP VVV bude docházet k restrukturalizaci Ph.D. studia, mohl by vzniknout obor
industriálního studia s možností komerční praxe při studiu.

5. Různé

Nikdo z přítomných neměl žádné další návrhy k jednání, jednání tedy bylo ukončeno.

Zapsal Vladimír Štill

Dne 11. 4. 2016 schválil a podepsal:

Jan Strejček
předseda AS FI
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